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1. Inledning 

1.1 Sverigedemokraternas roll 

Sverigedemokraterna är ett socialkonservativt parti med nationalistisk grundsyn.  

Vi betraktar oss som ett mittenalternativ i svensk politik och kombinerar 
strävandet efter social- och ekonomisk grundtrygghet med värdekonservativa 

idéer. Vi värnar om olika samhällsbyggen och personlig frihet under ett 

samhälleligt ansvarstagande.  

Vi tar vår viktiga roll i svensk politik på största allvar och har för avsikt att på bästa 

sätt förvalta det förtroende som väljarna givit oss. I den kommunala politiken 

samarbetar vi med det eller de partier som ger oss bäst förutsättningar att 

genomföra vår politik. 

1.2 Stabilitet och tillväxt 

Sverigedemokraterna ägnar sig inte åt överbudspolitik utan verkar för en 
ansvarstagande och långsiktigt hållbar ekonomisk politik som skapar stabilitet 

och tillväxt. När prioriteringar måste göras är det partiets uppfattning att behoven 

inom skola, omsorg, äldrevård och brottsbekämpning ska ges företräde. Vi har 
som mål att föra makten närmare folket och låta folkomröstningar avgöra viktiga 
frågor som har en stor inverkan på kommuninvånarnas vardag. 

1.3 Vårt arv och förvaltarskap 

Det övergripande målet med partiets verksamhet är att återskapa ett folkhem 

som i så hög grad som möjligt är präglat av trygghet, välstånd, demokrati och en 
stark inre solidaritet. Vi är tacksamma över det arvet som givits oss av våra 

förfäder och är villiga att arbeta hårt för att förvalta det arvet vidare till våra barn 
och barnbarn. 

 

2. Vår vision för Upplands-Bro 2025 

 

Sverigedemokraterna Upplands-Bro vill sätta tryggheten främst. Vår vision är att 
varje medborgare i Upplands-Bro ska kunna känna trygghet på alla plan.  

Vi vill stoppa våldet och förstörelsen i kommunen. Man kan från kommunalt håll 

inte göra allt, omfattande insatser krävs av staten genom bland annat ökade 

anslag till rättsväsendet, men det viktiga är att vi inta accepterar den verklighet vi 
ser idag. 

En bättre och tryggare skola och förskola är också ett viktigt område för 

Sverigedemokraterna, det ska vara en rättighet att känna sig trygg under skoltid 
och nolltolerans måste råda mot stök och bråk i klassrummen. Vi vill införa 

jourklasser för elever som behöver speciell tillsyn.  
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En konservativ utbyggnadstakt av bostäder där invånarna i kommunen har rätt 

att förvänta sig att kommunen inte förvanskas och hänsyn tas till vår kultur och 

vår landsbygdskaraktär. Om alla tillgängliga ytor bebyggs kan vi inte leva upp till 
vår devis ”kommunen som ger plats”.  

 

3. Våra prioriterade budgetsatsningar 2025 
 

3.1 Kampen mot brottsligheten – vägen mot trygghet 
Brotten ökar hela tiden i vår kommun.  

Allt fler, inte minst kvinnor känner sig otrygga efter mörkrets inbrott. Vi har inte 

alla lösningarna på problemen, men vi tycker det är viktigt att ta tydlig ställning 
mot kriminaliteten i Upplands–Bro. 

 
Upplands – Bro ska vara en trygg kommun att leva i 

Sverigedemokraterna i Upplands–Bro anser att en kraftsamling krävs för att säkra 

tryggheten för kommunens innevånare. Allt fler i Upplands–Bro upplever en 
otryggare miljö i sina närområden och även i sina hem. Kriminaliteten ökar och 

allt fler känner sig oroliga för framtiden. Otryggheten har blivit en del av vardagen, 

det är en utveckling som vi aldrig kommer att acceptera. 

Vi strävar efter ett varmare samhällsklimat byggd på nationell gemenskap där det 
råder respekt för lagar och normer. Att känna sig trygg i sitt eget hem eller när du 

går ut för att handla är enligt oss en rättighet som vi ska tillgodose våra 
medborgare. 

 
Det här är utvecklingen vill vi stoppa 

• Gängkriminaliteten i kommunen 

• Den ökande otryggheten 

• Narkotikahandeln i Bro och Kungsängens centrum 

• Förstörelsen av privat och allmän egendom i vår kommun 

• Stölder, inbrott och bilbränder 

• Den ökande brottsligheten 
 

I kampen mot brottsligheten, för trygghet, vill Sverigedemokraterna 
prioritera 

• Utökad kameraövervakning på allmänna platser 

• Fler ordningsvakter/väktare 

• Trygghetstelefon dygnet runt 

• Mer och bättre belysning på allmänna platser 

• Röja bort växtlighet så att sikten förbättras 

• Trygghetsaspekter vid omdaningen av Bro 

• Införandet av ett kommunalt tiggeriförbud 
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3.2 En bättre och tryggare skola 

Det ska vara en rättighet att känna sig trygg under skoltid och nolltolerans måste 
råda mot stök och bråk i klassrummen. Vi vill införa jourklasser för elever som 

behöver speciell tillsyn. Vi vill möjliggöra ökade satsningar på antimobbning och 

fler vuxna i skolorna.  
Vi vill satsa på ett kunskapslyft i det svenska språket. Vi prioriterar kunskaper i 

svenska före hemspråksundervisning. Vi vill samverka med övriga kommuner i 

hemspråk med stöd av webbaserade utbildningar. Det är grundläggande att 
bemästra språket till den grad att man kan söka arbeten som kräver god kunskap i 
det svenska språket.  

Friskolor bör etableras så att de inte enbart kommer att vara belägna inom 
nybyggda områden utan en geografisk mix av kommunala och friskolor är att 

föredra för ökat fritt skolval. Kommunen bör därför se över möjligheten till 
avyttrade av viss kommunal skolverksamhet till förmån för privata aktörer. 

Möjliggöra skolbuss för elever i privata skolor, så att det fria skolvalet inte blir 

beroende av föräldrars möjlighet att skjutsa och hämta sina barn till och från 
skolan. 

För en bättre och tryggare skola vill Sverigedemokraterna prioritera  

• Erbjuda lärare utbildning i ledarskap och konfliktlösning för att möjliggöra 

personlig utvecklig och utöva situationsanpassat ledarskap. 

• Införa jourklasser med speciellt utbildade lärare enligt 

Singaporemodellen. 

• Tillse att det alltid finns minst en ansvarig vuxen i klassrum och vid 

rastverksamhet. 

• Lärare ska kunna uppvisa utdrag ur polisregistret att de inte är straffade 

för brott som gör dem olämpliga som lärare. 

• Vara svenskspråkiga. 

• Finansierad skolskjuts till friskolor, på likartade villkor som nu gäller för 
kommunala skolor.. 

3.3 Utveckla äldreomsorgen i kommunen 

Pensionärerna är vår tids kanske mest eftersatta grupp. Enligt en studie från 

Socialstyrelsen från förra året lider en stor del av de äldre av psykisk ohälsa, 
nästan hälften upplever problem med ensamhet till den grad att det är ett 

problem. 

En granskning från kommunalarbetarna visar att det råder stora språkproblem 
inom äldreomsorgen. Både arbetsmiljön för anställda och tryggheten för 

brukarna påverkas negativt av kommunikationssvårigheter. Alla människor ska 

kunna åldras med värdighet och få den hjälp som behövs för att kunna leva ett 
tryggt och meningsfullt liv. 
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Vi vill genomföra en enkätundersökning bland närstående till de boende för att 

kunna lyfta fram de anhörigas syn på kvalité och bemötande från personal. En 

skärpt tillsyn och ökade kvalitetskrav på kommunens egna och upphandlade 
äldreboenden. Kommunen ska inte förlänga eller skriva nya avtal med vårdgivare 
som levererat klart undermålig verksamhet. 

Äldreomsorgen främjas genom en stor satsning. Fler händer i vården och utökad 
rätt till heltid. 

Gemenskap och tillgänglighet är viktigt för alla 

medborgare.                                                                                                                                                                                                                                            

 
För att utveckla äldreomsorgen i kommunen vill Sverigedemokraterna 
prioritera  

• Utöka en kommunal inspektions- och kontrollfunktion för 
kvalitetsuppföljning på våra äldreboenden med inbokade träffar med 

ansvariga chefer. 

• Årlig enkätundersökning bland de boende eller anhöriga angående 

kvalité och bemötande på äldreboendet.  

• Skärpa kraven vid upphandling enligt LOA. 

• Minimikrav på vällagad och näringsrik mat. 

• Tillräckligt med personal dygnet runt på alla äldreboenden. 

• Språkkrav i svenska för arbete på äldreboende  

• Aktivt påverka för att ändra systemet med två huvudmän, 
Försäkringskassan (assistans) och kommunen (hemtjänst) för att bäst 

kunna utnyttja personalresurserna. 

 

3.4 Byggandet ska ske varsamt och ta hänsyn till kultur och miljövärden 

Nybyggnationen i kommunen fortsätter i hög takt och det är lätt att ”förbygga 

sig”. Det har hänt tidigare och det bör finnas en omvärlds- och riskanalys innan ny 
bebyggelse planeras. Infrastruktur bör finnas på plats när bostäder är 

inflyttningsklara. Bostadsbyggandet har blivit en nisch för fastighetsutvecklare 
som bara arbetar för att utveckla sina områden, utan krav på långsiktig planering. 

I de fördjupade översiktsplanerna för Bro och Kungsängen står det att 

förutsättningarna för planerna är beroende av den politiska viljan och kan komma 

att ändras. Detta skapar ingen långsiktighet och vårt samhälle utvecklas 
slumpartat. Dessutom bör det finnas anpassad kollektivtrafik. Det ska också 
finnas tillräckligt med parkeringsplatser vid bostäder och vid pendeltågsstationer. 

På regional nivå planeras kollektivtrafik bl.a. med kommuners prognoser som 

underlag. Den snabba flerbostadsutbyggnaden i vår kommun framgår inte av 

tidigare prognoser och regionen har anpassat trafiken efter prognos, och inte 

faktisk efterfrågan.  

Stockholm kommun planerar ny stadsdel på Årstafältet med c:a 15.000 invånare 
och Järfälla kommun bygger Barkarbystaden för omkring 30.000 invånare. Dessa 
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områden är prioriterade av regionen när det gäller t.ex. arbetspendling med 

kollektivtrafik.   

Sverigedemokraterna anser att utbyggnaden av bostäder skall ske mer varsamt 

och med hänsyn till naturvärden och befintlig bebyggelse. Vi anser att det är 

viktigt att bevara kulturhistoriska miljöer. Det passar inte med betongklossar utan 
parkeringsplatser och lekplatser mitt ute i skogen. 

Kommunens befolkningstillväxt bör inte överstiga en procent. Detaljplaner som 
godkänns skall innehålla småhusbebyggelse och bostadsrätter i hus som ej 

överstiger tre våningar. Kommunen bör använda detaljplanerna för att på bästa 

möjliga sätt styra vilken typ av inflyttning som sker. Bebyggelse på jordbruksmark 
ska undvikas med hänsyn till totalförsvaret. 

Vi vill inte bygga bort alla grönområden, vår natur är värd att bevara.  

 

För att få en varsam tillväxt med hänsyn till kommunens kulturvärden vill 
Sverigedemokraterna prioritera 

• Konservativt bostadsbyggande anpassat till vår kulturbygd. 

• Småhusbebyggelse 

• Omvärldsbevakning, konsekvens- och riskanalyser före planering av 
byggnation. 

• Tillse att det finns planerad infrastruktur i form av kollektivtrafik, 

parkeringsplatser och förskolor/skolor. 

• Skilja områden med industri och boende för att minimera 

intressekonflikter. 

 

3.5 Kommunens integrationsarbete 
Kommunen bör ha tydliga mål för hur man vill arbeta med integration både 

långsiktigt och verksamhetsövergripande. 

Kommunen ska tillvarata invandrares utbildningsnivåer och yrkeskunskaper för 
att skapa en snabbare integration så att människor kommer i arbete. 

Att kommunen prioriterar kunskaper i svenska före hemspråksundervisning.  

Vi vill samverka med övriga kommuner i hemspråk med stöd av webbaserade 
utbildningar för att effektivisera den delen av verksamheten.  

Vi värnar om vår kultur, vår identitet och vårt språk. En lagom invandring som 
samhället kan omsluta är vad vi eftersträvar. 

För arbetet med kommunens integrationsarbete vill Sverigedemokraterna 

prioritera 

• Fortsatt arbete med att förlägga delar av språkutbildningen till 

arbetsplatser, där praktik ges till nyanlända som lär sig svenska och 

fackspråk inom tänkbart senare arbetsområde. 

• Aktivt arbeta med upplysning om normer och lagar i det svenska samhället 
för att motverka tex olika uttryck av hederskultur. 
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• Utredande verksamhet för att förhindra barnäktenskap, skolorna måste ta 

ett större ansvar för att minderåriga inte gifts bort. 

 

3.6 Näringspolitik och företagande 
Kommunen bör arbeta för att främja skattebetalande företagande inom 

kommunen. Särskilt ska förutsättningar ges för små och medelstora 

företagsetableringar. Kungsängen och Bro ska ha förutsättningarna för levande 
näringsliv i centrum för att skapa ökade arbetstillfällen och en levande 

småstadskänsla. Inspiration skulle kunna hämtas från jämförliga kommuner som 

har omvandlat sina centrummiljöer till mer levande och ekonomiskt bärande 

områden.  
Den höga arbetslösheten i vår kommun (7,8% i april -24) jämfört med t.ex. Ekerö 

kommun (3,4%) eller riket som helhet (6,6%) kan till en del förklaras med just lång 

resväg och dålig kollektivtrafik mellan bostad och "tänkt" arbetsplats. 
Kommunal service som riktar sig till näringslivet ska vara serviceinriktad och ha 

god dialog med företagarna inom kommunen. Tillsynsverksamheten ska vara 

professionell.  
Kommunen bör samordna och skaffa fram fler praktikplatser genom att upprätta 

goda kontakter mellan lokala resurser och företagen. 

Kommunen ska verka för att fler kommersiella lokaler skapas, inte bara 

industrilokaler, utan även lokaler anpassade för handels- och småföretagare 
centralt belägna i kommunen. 

Upphandling av varor och tjänster ska i möjligaste mån ske av lokala 

entreprenörer/företag.  
Staten satsar stora pengar på industri och infrastruktur i norra Sverige. Det 

innebär att vår region kommer att stagnera, eller i vart fall få en långsammare 
befolkningsutveckling än de senaste 15 åren. 

 

För en starkare näringspolitik och ett attraktivt företagande vill 
Sverigedemokraterna prioritera 

• Utvecklat etablerings- och näringslivsstöd 

• Främja åtgärder för minskad arbetslöshet. 

• Prioritera lokala företag vid upphandlingar. 

 

3.7 Effektivare användning av kommuninnevånarnas skattemedel  
     Skattesatsen för 2025 ska vara 19,40. 

 

För en effektivare användning av kommuninnevånarnas skattemedel vill 

Sverigedemokraterna 

• Arbeta fram processer för enklare och tydligare behandling av olika 

ärenden. Kommunens ärendehantering ska präglas av ordning och reda. 

• Digitalisera i den mån det är kostnadseffektivt. 
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• Investeringsbeslut ska omfatta kostnader såsom kapitaltjänst- och 

driftkostnader uppkomna som en följd av investeringen samt 

underhållskostnader för byggnader och anläggningar. 

• En riskanalys görs för större investeringar. Den totala kostnaden skall 

redovisas för fem år innan investeringen beslutas, inga antaganden om att 

projekt är självfinansierande ska få göras. 

• Kostnader för administration och politisk organisation ska redovisas inom 
respektive nämnd eller styrelse 

• Utfall för kostnader skall redovisas på samma sätt som då de budgeteras 

eller mer utförligt. 

• Målsättningen bör vara att investeringsbudgeten inte ökar i snabbare takt 
än prognostiserad ökning av skatteintäkterna. 

 

 

3.8 En levande demokrati 
Kommunstyrelsen ska utveckla en modern handlingsplan för hur den lokala 

demokratin ska vitaliseras.  

Sverigedemokraterna anser att en av de viktigaste punkterna i handlingsplanen 
ska vara att försöka öka det aktiva deltagandet och möjligheten till inflytande för 

invånarna.  

Vi anser även att kommunen ska jobba för att tillgängliggöra information om vad 
som pågår i kommunen. Och vi framhåller vikten av medborgardialog och fler 

folkomröstningar i viktiga frågor. 
 

 För en levande demokrati vill Sverigedemokraterna prioritera 

• Beslut om viktiga frågor ska föregås av en lokal folkomröstning, 
enkätundersökning eller medborgardialog. 

• Finna nya vägar att informera medborgarna om kommunen och dess 

verksamheter. 
 
 

3.9 En levande landsbygd 

Landsbygden i kommunen är gammal kulturbygd, som inte får förvanskas. Tyvärr 
planeras byggnation av högspänningsledning genom kommunen som delvis går 

genom riksintresset kulturbygd och som kommer att både förfula och försvåra för 

djurhållning och bebyggelse. Naturligtvis är det viktigt att säkerställa framtida 
elförsörjning, men tyvärr blir det på bekostnad av försämrade livsbetingelser för 

kommuners invånare. Rimliga avvägningar måste göras mellan samhällsnytta, 

och kostnaden för alternativa lösningar å ena sidan och påverkan för miljön och 
de boende å andra sidan. I den mån det är möjligt skall ledningar grävas ner. 

Sverigedemokraterna motsätter sig den planerade utökningen av befintlig 

bergkrossverksamhet som om den kommer till stånd riskerar att kraftigt påverka 

boende negativt genom buller och trafik. 
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SD är också för småskalighet vad beträffar VA-anslutning på landsbygden, både ur 

kostnadssynpunkt och även ur totalförsvarsaspekt. Mindre anläggningar skall 

utredas, som ett alternativ till kommunal anslutning. 
Det finns fyra ungdomsgårdar i kommunen, men ingen på landsbygden. Det bör 

utredas om en after-school och ungdomsgårdsverksamhet ute på landsbygden i 

befintliga kommunala lokaler exempelvis Tibblegården i Håbo-Tibble skulle 
kunna öppnas. Det finns starkt stöd bland innevånarna för en sådan lösning. 

Det bör dessutom belysas att det är farligt att gå eller cykla in till tätorterna på 

vägar med hög hastighet, ingen belysning eller vägren. Det är orimligt att barn, 
unga och andra som önskar cykla ska behöva ge sig ut på hårt trafikerade vägar 

med risk för liv och hälsa. Därför behöver bättre förbindelser i form av cykelvägar 

och kollektivtrafik till landsbygden prioriteras. En långsiktig GC (gång- och cykel) 

plan, som binder samman landsbygden med tätorterna, ska tillskapas, 

Möjligheten att införa avropsbussar bör ses över. 

Kommunen bör möjliggöra detaljplaner för mindre områden i anslutning till 

befintlig bebyggelse.  
 

För en levande landsbygd vill Sverigedemokraterna prioritera 

• Att motverka att större intrång görs i Riksintresset Kulturbygd. 

• Valfrihet i VA frågor. 

• Satsningar på ungdomarna med ”After school” och ungdomsgårdar 
även på landsbygden. 

• Gång- och cykelvägar in till tätorterna. 

• Underlättande av framtagning av detaljplaner för mindre områden i 

anslutning till befintlig bebyggelse. 

• Arbete för bättre kollektivtrafik. 

• Motverka etablering av miljöförstörande verksamheter, som orsakar 
buller, lukt, luftförorening eller förorening av mark eller vatten. 

4.0 Budget 

Resultatbudget 
      

Mnkr  2024 2025 2026 2027 

Nämndernas 
budgetramar  

 
2087,5 

 
2174,3 

 
2252,0 

 
2344,8 

Avgår internränta  -10,5  -10,5  -10,5  -10,55  

Pensionskostnader, ej 
reglerat i PO-pålägg  

88,9 
 

57,0  41,4  47,5  

Kommunstyrelsen – 
oförutsett  

5,0         13,7  15,0  15,0  

Summa 
verksamhetens 
nettokostnader  

2170,9 2234,5  2298,2  2396,8  

Skatteintäkter  1603,1 1697,6  1800,8  1893,0  

Inkomstutjämning  338,1 372,2 376,5  401,2  

Kostnadsutjämning  110,7 112,9 132,1  131,9 
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Regleringsbidrag  73,0  78,5  70,0           59,0 

5LSS-utjämning  -44,2 --41,0  --41,8  -42,4 

Fastighetsavgift  54,4  58,4  58,4  58,4  

Summa skatteintäkter 
och bidrag  

2135,0 2278,3  2296,0  25,1,1  

Finansnetto  -44,3 -43,8  -41,8  -42,4  

Summa finansiering  2090,2  2234,5  2351,0  2456,1  

Årets resultat  -80,7 0,0 52,8 59,3 
 

 
 

Investeringsbudget  

 

 

Tkr  Budget 2024 Budget 2025 Plan 2026 

KS-oförutsett  20 000 10 000  15 000 

Kommunstyrelsen 63 665 24 075 6 045 

Bygg- och 
miljönämnden  

100  750  0 

Fastighetsnämnden 0 6 500 5 000 

Gymnasie- och 
arbetslivsnämnden  

8 800 
 

0 0 

Kultur- o ch 
fritidsnämnden  

12 000 
  

6 030 2 100 

Socialnämnden  3 000 
 

1 250 1 250 

Tekniska nämnden  167 255 
 

33 710 32 850 

Utbildningsnämnden 14 200 7 050 4 550 

Äldre- och 
omsorgsnämnden  

660 
  

2 050 1 040 

Summa  280 880 91 415 67 835 

Avgiftsfinansierade verksamheterna  

Avfallsverksamheten  5 245  10 000 10 000  

VA-verksamheten  144 300  107 750  100 450  

Summa  149 545 117 750 110 450 

SUMMA TOTALT  430 425 209 165 178 285 

  
 

Kommunstyrelsen 

• Oförutsett minskad med 10 000 Tkr 

Ram för att under året kunna besluta om mindre investeringar  

 

Gymnasie- och arbetslivsnämnden Utgår.   

• Verksamhet och medel överfört till utbildningsnämnden 

 

Tekniska nämnden  

• Omfördelat 2 500 Tkr från KS ofördelat för tillskapande av långsiktig GC-plan, som 
omfattar hela kommunen. 



   

12 
 

Utbildningsnämnden 

• Tillfört investeringamedel från GAN. 

• Tillfört 2 500 Tkr från KS ofördelat för möjliggörande av skolbuss även för elever i 
privata skolor. 

 

Fastighetsnämnden 

• Omfördelat 2 500 Tkr från KS ofördelat för inventering, prioritering och 
underhållsplaner. 

 
 

5.0 Ramar för kommunens nämnder budgetåret 2025  

Nämndernas ramar, sammanställning för 2025 
Nämndernas ramar, 
sammanställning för 
2025 

Budgetram 
2024, inkl. 

kapitalkost
nader  

Totalt förändring  Budgetram 
2025 

Revision  2 000 100 2 100 

Kommunstyrelsen  194 286 -5 886 188 400 

 Budgetmedel 
måsta tillföras 
varefter ve 

684 216 900 

Bygg- och 
miljönämnden  

6 200 1 500 7 700 

Gymnasie- och 
arbetslivsnämnden  

201 500 15 800  217 300 

Kultur- och 
fritidsnämnden  

102 100  3 100 105 200 

Socialnämnden  282 400 8 500 290 900 

Ekonomiskt bistånd  25 200 800 26 000 

Tekniska nämnden  87 250 4 850 92 100 

Utbildningsnämnde
n  

891 700  37 400 929 100 

Äldre- och 
omsorgsnämnden  

294 210  20 390 314 600 

SUMMA  2 087 530 86 770  2 174  300  

 

Fastighetsnämndens resultat efter första tertialen 2024 är 2 500 tkr och organisationen är 
under uppbyggnad. Budgetmedel måste överföras från övriga nämnder och bolag allt 

eftersom verksamheten utvecklas.  

 

5.1 Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen har huvudansvaret för övergripande planering och 

administration av kommunen. Kommunstyrelsen ansvarar dessutom för den 
politiska styrningen och det ekonomiska stödet till de politiska partierna i 

kommunfullmäktige. 

 

Trygghet i kommunen 
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Sverigedemokraterna anser att tryggheten i kommunen måste förbättras. 

Kommunen behöver starkt belysa problematiken kring avsaknaden av poliser och 

andra trygghetsskapande funktioner i samhället. Vi ska involvera samhället på en 
bredare front för att stoppa trenden av ökande otrygghet.  

 

Näringspolitik och företagande 
Kommunstyrelsen ska satsa mer på att få fler små- och medelstora företag att 

etablera sig i kommunen samt att förbättra stöd och vägledning i syfte att få fler 

människor att starta egna företag. En projektgrupp har tillsatts för att samordna 
och skaffa fram fler praktikplatser genom att upprätta goda kontakter mellan 

lokala resurser och företagen, vi vill se att detta koncept stärks och utvecklas. 

Vidare bör vi från politiskt håll säkerställa att näringslivet får förutsättningar för 

att kunna växa organiskt i kommunen. För det krävs bättre tillgång av lämpligt 

placerade lokaler för olika typer av verksamheter och centrumytor för handeln. 

 

 
Minskat stöd till de politiska partierna 

Sverigedemokraterna anser att det är rimligt att spara på bidragen till de politiska 

partierna. Det rör sig om en minskning på ca 25%. Att föregå med gott exempel är 
viktigt att sträva efter.  

 

Samhällsbyggnadsutskottet 

Samhällsbyggnadsutskottets uppgift är att ansvara för samordning av 
kommunala verksamheter inom samhällsbyggnad, exempelvis översikts-, och 

detaljplanering, exploatering och bostadsförsörjning, samt ska tillförsäkra att en 

fungerande infrastruktur anpassas till bostadsutbyggnaden. 

 

Sverigedemokraterna vill utveckla Upplands-Bro kommun småskaligt och i 

största möjliga mån undvika att bygga på jordbruksmark. Upplands-Bro ska vara 

en kommun som präglas av småhusbebyggelse klassisk eller åtminstone till 

omgivningen passande stil. Kommunen ska inte präglas av 

miljonprogramsbebyggelse, gråa betongkomplex.  Kungsängen och Bro ska ge 

invånarna en känsla av att bo i en småstad och för detta ska                                  
samhällsbyggnadsutskottet verka. 

Prioritera smärre ändringar i befintliga gamla detaljplaner, för att uppdatera dem 

så att de överensstämmer med hur områdena har utvecklats över tid och dagens 
planer på utbyggnad. 

 

Trygghetsutskottet 
Trygghetsutskottet ska fungera som en knytpunkt i säkerhets- och 

trygghetsskapande frågor och fungera som ett forum för den lokala 

problembilden. Trygghetsutskottet ska samarbeta med polis, skola, sociala 

myndigheter och andra som kan beröras för att verka för ett tryggare       
Upplands-Bro.  
 

Miljö- och energiutskottet 
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Miljö- och energiutskottet har, under kommunstyrelse n, det politisk a ansvaret 

för att stärka och utveckla klimat-, energi- och miljöarbetet i kommunen. Miljö- 

och energiutskottet bevakar och initiera r åtgärder mella n myndigheter, 
organisationer, företag och enskilda som skapar ett miljömässigt hållbart 

Upplands-Bro. 
 

 
 

Budget 2024, Tkr 194 286  

Förändring -5 886 

Budget 2025 188 400  

Plan 2026 194 300 

Plan 2027  199 400 

 

 

 

 

5.2 Bygg och miljönämnd  

Bygg- och miljönämnden ansvarar för kommunens myndighetsutövning enligt 

plan- och bygglagen när det gäller bygglovsprövning, förhandsbesked och 

anmälan enligt plan- och bygglagen. Nämnden är också lokal prövnings- och 

tillsynsmyndighet enligt miljöbalken, livsmedelslagen, strålskyddslagen och 
smittskyddslagen, samt ansvarar för tillsyn och tillstånd enligt alkohollag, 
tobakslag samt lag om handel med vissa receptfria läkemedel.  

 

En hållbar utveckling 
Sverigedemokraterna ser det långsiktiga behovet av en hållbar utveckling.  

Vi ställer oss givetvis positiva till att kommunen expanderar. Det viktiga är att den 
växer i rätt takt med utbyggnad av infrastruktur och sociala tjänster.  

Att behålla kommunens säregenheter och bygdens historia är grundläggande 

enligt oss. Att värdet av kommunens vackra natur urholkas gör oss skeptiska till 
en alltmer stadsliknande miljö där grönmarker och skogsytor kraftigt decimeras. 

Vi vill se en gestaltningsplan, som tydligare utpekar respektive områdes karaktär 

och utformning för att ligga till grund för framtida nybyggnationer inom 
kommunen. 

Den skuld i kontroller av livsmedelslagstiftningen måste avverkas omgående. Vi 
tillskjuter medel för ytterligare anställningar inom tillsyn och frågan är prioriterad 
för oss. 

Sverigedemokraterna vill: 

• att myndighetsutövningen både inom bygg- och miljösektorn kan 

upprätthållas 

• att eftersatt kontroll enligt livsmedelslagstiftningen arbetas bort 
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• att all myndighetsutövning sker i överensstämmelse med 

Förvaltningslagen (SFS 2017:900) och att §§ 5-8 särskilt beaktas. 

• förtydliga och informera de verksamheter, där tillsyn sker enligt lagen, 
varför årlig avgift tas ut, trots att verksamheten inte har tillsyn varje år. 

• Utöka samarbete med närliggande kommuner. 
 

Budget 2024, Tkr 6 200  

Förändring 1 500 

Budget 2025 7 700 

Plan 2026 7 900 

Plan 2027  8 200 

 

 

5.3 Fastighetsnämnden  

Fastighetsnämnden ansvarar för drift och underhåll av byggnader och 
yttre anläggningar. Nämnden ansvarar även för lokalförsörjning 

innebärande gällande att behovet av ändamålsenliga lokaler för 

kommunens välfärdstjänster tillgodoses.  
Nämnden ska särskilt se till att verksamheten följer de miljöstrategiska 

styrdokument som kommunfullmäktige antagit, i syfte att ge 

kommuninvånarna en god livs miljö nu och i framtiden. 

 Då det är en nybildad nämnd finns ännu ingen specificerad budget. Medel 
kommer flyttas från befintliga nämnder. 

 

• Genomföra inventering, besiktning och status (underhållsbehov) av lokaler 

och byggnader såväl egna som inhyrda. 

• Konstatera nyttjandegrad och status (underhållsbehov). 

• Digitaliserat system för registerhållning anskaffas. 

• Kommunens egendom märks fysiskt för entydig identifikation. 

• Kulturhistoriskt viktiga byggnader klassas och prioriteras efter värde, som 

underlag för beslut och eventuell försäljning eller rivning. 

 
 

Budget 2024, Tkr 6 200 

Budget 2025 1 500 

Plan 2026 7 700 

Plan 2027   

 

5.4 Gymnasie- och Arbetslivsnämnden 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har i dagsläget ett mycket 
begränsat verksamhetsområde som endast omfattar en gymnasieskola, viss 



   

16 
 

vuxenutbildning och SFI. Sverigedemokraterna är av uppfattningen att det är 

överflödigt att ha en politiskt tillsatt nämnd som särskilt ska styra över en 

gymnasieskola och viss annan verksamhet som lika gärna hade kunnat 
sorteras in under utbildningsnämnden. Det är orimligt att spendera 

skattebetalarnas pengar på att hålla en nämnd vid liv som i allt väsentligt inte 

behövs. Skattepengar ska inte gå till överflödiga politiska uppdrag, arvoden 
och tjänster. 

Vidare kan det antas att vissa synergieffekter kan uppstå om all 
utbildningsverksamhet inom kommunen koncentreras till en nämnd. Ska 

Upplands-Bro leverera en skola i världsklass är det ett rimligt första steg att 

fatta samtliga beslut under ett tak. Frågor som uppstår av de oklara 
redovisningarna av lönekostnader inom de två utbildningsnämnderna 
försvinner även ifall de budgeteras inom samma nämnd. 

Nämnden ska av ovan nämnda anledningar läggas ned och dess 
ansvarsuppgifter och medel ska överföras till utbildningsnämnden. 

 

Budget 2024 Tkr 201 500  

Volymer 0 

Satsning 0 

Budget 2025 0 

Plan 2026 0 

Plan 2027 0 

 

5.5 Kultur och fritidsnämnd 

Kultur- och fritidsnämnden ansvarar för kommunens Kultur- och 

fritidsverksamhet. I det ingår kulturskola, bibliotek, kulturscenerna, offentlig 

konst och arrangemang samt kulturmiljövård. Vidare svarar nämnden för stöd till 
fritids- och föreningsverksamhet i kommunen genom bidragshantering och 

lokalbokning, kommunens idrotts- och fritidsanläggningar, 

simhall/upplevelsebad och övrig allmän fritids- och friluftsverksamhet så som 
badplatser, friluftsgårdar och motionsspår. Nämnden ansvarar för Ungdomens 

husverksamhet, Skapande Skola och kommunens fyra fritidsgårdar för unga 
mellan 12-20 år. 

Kultur och sport för alla 

Sverigedemokraternas vilja är att kommunens olika ytor för aktiviteter är 

tillgängliga för spontana inslag av lek och spel. Det kan handla om belysning på 
kvällen vid pulkabackar, att lekparker hålls fria från skräp och bråte.  

Kommunen bör mer aktivt visa upp sin historia och göra den mer lättillgänglig. 
Vår historia är något vi ska vara stolta över. Nyinflyttade bör ges ökade 
möjligheter att ta del av vårt rika kulturarv. 
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Kommunen bör inventera underhåll, kostnader och kulturvärde av 

kulturhistoriska byggnader som kommunen äger/ansvarar för. Somliga är i dåligt 

skick och prioritering av åtgärder och beslut om vilka, som ska satsas på måste 
tas. 

Satsning på fritidsaktiviteter för ungdomar 

Stora resurser läggs idag på ungdomar i tätorterna, men alldeles för litet görs för 

ungdomarna på landsbygden. Erbjuda ungdomsgårdsverksamhet ute på 
landsbygden i befintliga kommunala lokaler exempelvis Tibblegården i Håbo-
Tibble. 

Samarbete med föreningslivet i kommunen för att stimulera ungdomar och 

nyinflyttade till att utöva fritidsaktiviteter i naturen. Kommunens invånare ska ges 

goda förutsättningar att kunna njuta av båtliv och nyttja vår närhet till Mälaren. 

Upplands-Bro kommun med sina långa stränder har gott om båtintresserade som 
utövar sjösport. Fler sjösätningsramper behövs med vidhängande 

parkeringsplatser för tillfredsställa behovet. Vi är sedan medeltiden kring Mälaren 

ett sjöfarande folk och det är orimligt att en kommun med så mycket möjligheter 
till vattensportsutövning, som vi, inte har tillräckligt med sjösättningsramper. 

• Stimulera till bevarande av svensk kultur och förvalta kulturarv och 

kommunens säregenhet. 

• Fler sjösättningsramper. 

• Utöka utbudet av fritidsgårdar och aktiviteter  på landsbygden. 

• Avgiftsfri kulturskola. 

• Utöka utbudet av fysiska och kulturella aktiviteter för äldre för att erbjuda 
ett meningsfullt aktivt åldrande. 

Budget 2024 102 100 

Förändring  3 100 

Budget 2025 105 200 

Plan 2026 107 600 

Plan 2027 111 300  

 

5.6 Socialnämnd  

Socialnämnden ansvarar för omsorg av personer med funktionsnedsättning samt 

att barn och familjer får det stöd och den hjälp som regleras i den samlade 
lagstiftningen. Nämnden ansvarar även för ekonomiskt bistånd, insatser för 

personer med missbruksproblematik, boendestödför funktionsnedsatta och 

sysselsättning till personer med psykiska funktionshinder och kommunens 
flyktingmottagande. Från och med 2020 ansvarar nämnden även för daglig 
verksamhet. 

Vid upphandling av LSS ställs stora krav på kvarvarade kommunal personal att kontrollera 
upphandlade företag. Eftersom kommunen ytterst har ansvaret för LSS verksamheten 
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måste viss beredskap finnas i kommunen om det upphandlade företaget inte sköter sina 

uppgifter så att inte brukarna blir lidande. 

Större vikt bör läggas vid omsorgen för människor med funktionsnedsättning. Ett 
av kommunens mål är att Upplands-Bro ska vara en kommun för alla.  

Kommunen ska inte ge bidrag för återföreningsresor. 

Operativa aktivitetsplaner skall finnas för att minska problemen med våld i nära relationer, 

hedersförtryck samt förhindra barnäktenskap. Resultatet av dessa insatser skall mätas och 

utvärderas, samt att i de fallen utfallet är negativt, skall förvaltningen vidta förbättrande 

åtgärder.  

Försiktighet ska iakttas avseende besparingar i öppenvården. Samhället vinner på att 

tillhandahålla lättillgängliga, tidiga och öppna verksamheter för kommunens invånare. 

Besparingar i öppenvården skall således endast genomföras när synnerliga skäl finns för 

detta, exempelvis när man ser att efterfrågan minskat. 

Försiktighet skall iakttas avseende minskningar av helårsplaceringar för barn och unga. 
Barnrättsperspektivet skall iakttas och förvaltningen skall alltid se till vad som är bäst för 

barnet som individ snarare än vad som är gynnsamt för volymutvecklingen.  

Vidare bör kommunen: 

• Fortsätta och bevara samarbetet med arbetsmarknadsenheten för att få 

bidragstagare i arbete. 

• Skapa planer och genomföra konkreta aktiviteter för att få bidragstagare i 
arbete samt redovisa resultatet vid varje tertialrapport. 

• Utredande verksamhet för att förhindra barnäktenskap. 

 

Budget 2024, Tkr 282 400 

Satsning  8 500  

Budget 2025 290 900 

Plan 2026 297 600 

Plan 2027  307 700 

 
Ekonomiskt bistånd 

Budget 2024 25 200 

Satsning 800 

Budget 2025  26 000 

Plan 2026 26 600 

Plan 20257 27 500 
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5.7 Tekniska nämnden 

Tekniska nämnden ansvarar för att bygga och förvalta vatten- och avloppsnät samt 

kommunala gator, vägar, trafikanläggningar (t.ex. parkeringar) och torg, skötsel av 

grönområden, bostadsnära skog inom detaljplan samt kommunala lekparker.  
 

Tekniska nämnden är även en trafiknämnd. Nämnden fullgör kommunens uppgifter inom 

vatten- och avloppslagstiftning och fastighetsrenhållning. Därutöver fullgör tekniska 

nämnden delar av kommunens förebyggande arbete inom miljö- och hälsoskyddsarbete 
utom myndighetsutövning för bl.a. entreprenörer. , 

Från 2024 flyttas ansvaret och budget och yttra skötsel av badplatser, motionsspår och 

leder från Kultur- och fritidsnämnden till Tekniska nämnden 
 

Sverigedemokraterna vill se utökade cykel- och gångvägar från landsbygden till 

tätorterna. Våra barn, unga och andra som reser med cykel eller till fots ska inte 
behöva riskera livet för att ta sig dit de ska. 

Det finns för få parkeringsplatser vid pendeltågsstationerna och Kungsängens 

Centrum. Detta faktum ger upphov till missnöje. Att höja parkeringsavgifterna ger 
inte fler parkeringsplatser, det som krävs är en långsiktigt ändrad syn på dels 
parkeringsnormen i stort men också behovet av centrumnära parkering. 

Planen över ”Säkra Skolvägar” bör även omfatta barn som åker skolskjuts. De 

statliga landsvägarna, som kommunen har tagit över möjliggör en 

säkerhetsinventering av farliga vägsträckor och införande av 
hastighetsbegränsningar. 

Namn på allmänna platser gator, och vägar ska så gott som möjligt vara 
förankrade i bygden, vår lokalhistoria och rikets historia i övrigt. Namnen ska vara 
svenskklingande.  

Utredning bör göras för alternativa lösningar på VA frågan. 

Vidare vill Sverigedemokraterna se: 

• Säkra skolvägar även för barn om åker skolskjuts. 

• Gång- och cykelvägar från landsorten till tätorterna. 

• Att alternativa VA lösningar utreds. 

• Namn på allmänna platser ska vara förankrade i bygden och 
svenskklingande. 

Budget 2024, Tkr 87 250 

Volym 2 240 

Satsning 2 610 

Budget 2025  92 100 

Plan 2026 95 400 

Plan 2027  99 100 
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5.8 Utbildningsnämnden  

Utbildningsnämnden ska ansvara för kommunens verksamheter öppen förskola, 

förskola, barnomsorg på obekväm arbetstid, förskoleklass, grundskola, 
grundsärskola, fritidshem, kostverksamheten i kommunen samt det verksamhets- 
och område som gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden tidigare svarat för.  

Verksamheterna är till övervägande delen obligatoriska och för dessa gäller 

nationella styrdokument som läroplaner och kursplaner, samt bestämmelser i 
skollag, skolförordningar och allmänna råd. 

Sverigedemokraterna vill fortsätta den goda utvecklingen av kommunens grund-, 

för- och gymnasieskolor. Sverigedemokraterna välkomnar etablerandet av privata 

aktörer på skolmarknaden inom kommunen som ett komplement till de 
kommunala. Ett utökat utbud av olika aktörer på skolmarknaden bidrar till ökad 
valfrihet för elever och föräldrar.  

Skolorna i kommunen behöver ytterligare resurser för att bygga en skola med 

ännu högre kvalité och trygghet. Skolan behöver ökad lärartäthet, lägre lärarflykt 
och fler kvalificerade lärare. Vilket kräver ökade resurser.  

Sverigedemokraterna vill satsa på kommunens skolor med fyra målsättningar:  

Målet är högre lärartäthet i skolan.  
Målet är friskare lärare som trivs och stannar på sina jobb.  

Målet är att stoppa lärarflykten som skapar otrygghet i skolan.  

Målet är en bättre skolmiljö. Med miljö avser vi dels arbetsro och ordning dels 

moderna och funktionella skollokaler. 

Skolan ska satsa på kunskap och hämta inspiration från singaporemodellen: 

• Erbjuda lärare utbildning i ledarskap och konfliktlösning för att möjliggöra 

personlig utvecklig och utöva situations anpassat ledarskap. 

• Införa jourklasser med speciellt utbildade lärare enligt singaporemodellen. 

• Tillse att det alltid finns minst en ansvarig vuxen i klassrum och vid rast. 

• Lärare ska kunna uppvisa utdrag ur polisregistret att de inte är straffade 

för brott som gör de olämpliga för tjänsten. 

• Ordningsproblematiken måste åtgärdas. 

• Keps, luva liksom telefoner ska inte förekomma i klassrummet. 

• Lokalt tillagad smaklig och näringsrik mat ska serveras på kommunens 

skolor, animaliska varor ska vara producerade enligt svensk 

djurskyddsstandard.  

• Idrottsundervisningen ska utökas. 

• Inspelning av lektioner ska ske i den mån det är lämpligt så att elever i 
efterhand ska kunna ta del av undervisningen. 

• Lärare ska vara svenskspråkiga. 

• Svenskundervisning ska prioriteras före hemspråk. 
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Budget Utbildningsnämnd 

Budget 2024, Tkr 891 700 

Volym 10 100 

Satsning 27 100   

Budget 2025 929 100 

Plan 2026 957 700 

Plan 2027  992 400 

 

 Budget Gymnasie- och arbetslivsnämnd  

Budget 2024, Tkr 201 500 

Volym 9 500 

Satsning 6 300   

Budget 2025 217 300 

Plan 2026 227 600 

Plan 2027  238 500 

 

5.9 Äldre- och Omsorgsnämnd 

Äldre- och omsorgsnämnden ansvarar för omsorg av äldre, förebyggande verksamheten 
samt personer som är under 65 år med behov av de insatser som ges till personer över 65 

år där beslut ges om hemtjänst, vård- och omsorgsboenden, samt för hälso- och 
sjukvårdsinsatser, upp till sjuksköterskenivå.  

SD vill genomföra en enkätundersökning bland närstående till de boende för att kunna 

lyfta fram de anhörigas syn på kvalité och bemötande från personal. Den personliga 

kontakten i mötet mellan vårdgivare och brukare är viktig och kan inte understrykas nog. 
Skärpt tillsyn och ökade kvalitetskrav på kommunens egna och upphandlade 
äldreboende. 

Personalen ska erbjudas heltidstjänster. Med fler händer i vården ökar 
förutsättningarna för en god kontakt mellan personalen och de äldre. 

Kommunen bör säkerställa att de äldre får kontinuitet och trygghet, de äldre ska i 

så stor utsträckning som möjligt ha samma eller åtminstone samma grupp av 

vårdare.  Äldre upplever otrygghet vid besök av för många olika personer, som de 

ofta inte lär sig känna igen. Den personliga kontakten i mötet är viktigt och kan 
inte understrykas nog.  

Givetvis ska valfrihet finnas att tillgå, exempelvis huruvida brukaren önskar nyttja 
privat alternativt kommunal hjälp. Det bör dock understrykas att kvaliteten på 

vården ska under alla omständigheter vara god, och undantag från de 

kvalitetskrav som vi önskar ställa och de som kommunen redan idag ställer får 
inte förekomma. Samtliga vårdgivare i kommunen ska hålla hög standard, och i 

de fall kommunen har avtal med privata vårdgivare som sedan visar brister i 

utförandet av avtalad prestation, ska dessa avtal inte förlängas. Vidare vill vi se 
att: 
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• Brukarna på våra äldreboende ska ha samma boendestandard oavsett 

vilket vårdhem de bor på. 

• Faktiska kostnader ska redovisas för varje äldreboende, inte bara 
budgeterade kostnaden. 

• Jämförelse av kvalitet och nöjdhet hos brukarna/anhöriga på den 

hemtjänst som bedrivs av kommunens och den som bedrivs av privata 

aktörer. 

• Öka andelen inställelser vid larm, vid oplanerad hjälp i hemmet, inom 
kommunens baskrav på 30 minuter. Redovisningen ska ske på lika villkor 

för kommunal och privat utförare. Larm ska funktionskontrolleras 

regelbundet av hemtjänstens personal. 

• Utöka kommunal inspektions- och kontrollfunktion för 

kvalitetsuppföljning på våra äldreboenden med inbokade träffar med 

ansvariga chefer. 

• Årlig enkätundersökning bland de boende eller anhöriga angående kvalité 
och bemötande på äldreboendet.  

• Skärpa kvalitetskraven vid upphandling. 

• Det serveras lokalt tillagad smaklig och näringsrik mat, tillagad av 

närproducerade råvaror framställda enligt svenska djurskyddsnormer och 

miljökrav. 

• Personal dygnet runt på alla äldreboenden. 

• Språkkrav i svenska för arbete på äldreboende 

• Personal ska vara utbildade för sin arbetsuppgift 

 

Budget 2024, Tkr 294 210 

Volym 12 400 

Satsning 7 990 

Budget 2025 314 600 

Plan 2026 334 100 

Plan 2027  357 300 

 
 

För Sverigedemokraterna Upplands.Bro 

 Kungsängen i juni 2024 

 

Katarina Olofsson  

Katarina Olofsson, gruppledare Sverigedemokraterna Upplands – Bro kommun 
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